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Energieke Vrijdag 5 - Duurzaamheid stimuleren doorheen 
gemeentelijke financiën: Q&A 

 
Vrijdag 10 september 2021 

 

 
 

 

Vraag voor team internationaal (VVSG) 

 
1. Is het pioneer-programma gekoppeld aan de SDG-monitor waarvan de update op 

7/10 wordt voorgesteld? 

Het SDG pioneer-programma loopt twee jaar en in de loop daarvan begeleiden we de 

deelnemende gemeenten bij onder andere het opstellen, uitvoeren en monitoren van 

een actieplan. De SDG-monitor is daar een onderdeel van en is publiek beschikbaar. 

Deze monitor geeft voor alle gemeenten in Vlaanderen een SDG-profiel, op basis van 

indicatoren krijg je voor elke SDG een score.  

 

Als je deelneemt aan het pioneer-programma wordt het profiel uitgebreid met een aantal 

bijkomende indicatoren en lokaal beschikbare data. Het profiel wordt dus meer op maat 

gemaakt van de gemeente.  

 

Op 7 oktober wordt een update voorgesteld van die SDG-monitor met een aantal nieuwe 

indicatoren en meer recente data.  

 

Vragen Stad en OCMW Gent 

 
2. Bestaat er naast duurzaam beleggen ook zoiets als duurzaam ontlenen? Kan je 

regels inzake duurzaamheid opleggen aan kandidaat-ontleners/banken waaraan 

zij moeten voldoen alvorens mee te dingen in de prijsvraag van een lening? Ik heb 

gehoord dat Gent denkt aan duurzame financieringen: zijn daar al voorbeelden 

van? 

 
Een eerste bedenking hierbij is dat duurzaamheid een heel complex gegeven is. Rond 

financiën heb je de duurzaamheid van het product zelf. Bijvoorbeeld een 

beleggingsfonds, hier hebben we nu een objectieve standaard voor (het Febelfin-label). 

Anderzijds heb je de duurzaamheid van de financiële instelling, de concrete bank. Dat 

is een heel ander verhaal en is complex.  

 

Een tweede bedenking is dat het niet evident zou zijn om aan financiering te raken als 

je bepaalde spelers al uitsluit. Als er voor banken ook een algemeen erkende objectieve 

standaard zou zijn op gebied van duurzaamheid die publiek beschikbaar is, zou dit heel 
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wenselijk zijn.  

 

Wij hebben nog geen concrete duurzame financieringen aangegaan, maar dan spreken 

we weer over de duurzaamheid van de achterliggende projecten. Niet over de 

duurzaamheid van de bank. Er zijn verschillende mogelijkheden. Je kan het doen via je 

klassieke banklening en die linken aan een bepaalde duurzame financiering. Een 

andere mogelijkheid die we bekijken is geschikt voor hele grote investeringsprojecten. 

Je financiert dan via een obligatie, of een green bond. Hier spreken we echt over grote 

bedragen. Dit zijn zaken die we nog moeten bekijken en waarbij we nog knopen moeten 

doorhakken.  

 

Belangrijk is: je hebt de productenbenadering en de bankenbenadering. Die beoordeling 

van de duurzaamheid van de tegenpartij is iets waar we al jaren mee bezig zijn, maar 

het is niet zo evident. 

 
3. Was er weerstand om het financieel beleid te verduurzamen? 

We doen al jaren aan duurzaam beleggen, maar nu gaan we nog verder met het 

fossielvrij beleggen en de concrete uitsluitingscriteria. Het was en is vanuit financiën wel 

wenselijk dat we het duurzaamheidsbeleid kunnen linken met het duurzaamheidsbeleid 

van de stad. De SDG’s zijn heel high level en moeten we dus concretiseren, want 

hiermee worden we als financiën geconfronteerd. De banken of vermogensbeheerders 

stellen concrete vragen. Dus hierom en ook als je zelf een kader wilt uitwerken is het 

concreet maken van de SDG’s noodzakelijk.  

 

4. In hoeverre is de bankenwijzer van FairFin volgens Tom een objectieve standaard 

of een bruikbare standaard? 

Ten eerste zitten niet alle banken waarmee wij werken in de analyse van FairFin. Dus 

daar kunnen we niet volledig op beroep doen. Ook hebben we gemerkt dat er soms 

duurzaamheidsagentschappen of ratingbureaus tegengestelde resultaten geven. Een 

bepaalde bank kan bij FairFin bovenaan staan en bij een ander internationaal 

ratingbureau staat die in de midden categorie. Het is heel complex. Wij hebben dit dus 

nog niet opgenomen en zijn daarin nog aan het zoeken 

 

Vraag voor VVSG 
 

5. VVSG is ook bezig met het uitwerken van een 2de pensioenpijler (na opzeg 

Belfius/Ethias). Wordt hier ook rekening gehouden met duurzaam beleggen van 

de middelen in die pensioenpijler? Al concrete voorbeelden van? 

Nog te beantwoorden. 

 

 


